
 

Valg 2023 i Sandefjord 
- Hvem vil ta vare pa  matjorda? 

 

 

 

Matjord som var omdisponert til annet «Framtidig» arealformål i 

kommuneplanen (i dekar) ved Valget i 2023 
  Dyrka mark Dyrkbar mark 

Boligbebyggelse   296 322 

Offentlig eller privat tjenesteyting   31   

Fritidsbebyggelse   11 

Næringsbebyggelse * 45 45 

Samferdselsanlegg og teknisk infrastruktur (arealer) *   22 

Veg 3   

dekar totalt 375 400 

dekar totalt Vestfold 1175 1516 
* Ny InterCity, Torp Øst og «Google-tomter» som dukker opp kommer i tillegg 

  
Kommuner og fylkeskommuner er pålagt å drive sin arealpolitikk og samfunnsutvikling basert på FNs 

bærekraftmål. Stortinget har nå strammet inn det nasjonale jordvernmålet ytterligere til maks 2000 dekar 

årlig omdisponering av dyrka mark. Samtidig viser en SSB rapport fra 2022 at den samla arealreserven bare til 

boligbygging og næring i landets kommuneplaner er på 83 000 dekar. Her må det opprydding til - nå!  

 

De politikerne vi velger i høst må gjøre denne jobben. 

 

Jordvern Vestfold har derfor tatt et dypdykk i hva slags jordvernpolitikk partiene i Sandefjord går til valg på 

nå for å dra arealpolitikken i en mer bærekraftig retning: 

 

? 

https://www.ssb.no/natur-og-miljo/areal/artikler/arealreserver-i-kommuneplaner-for-bolig-og-naeringsbebyggelse.en-kartbasert-analyse


  

«Klipp og lim» om jordvern i lokale partiprogram: 
 

• Sandefjord Arbeiderparti vil ikke bygge boliger eller næringsbygg på dyrket mark 

• Opprettholde produksjonspotensialet ved å kreve en matjordplan og nydyrking 

ved utbygging til samferdsel eller andre allmennyttige formål på dyrket eller 

dyrkbar mark 

• Utarbeide en helhetlig plan for videre fremdrift Torp Øst og utvikle Fokserød Vest 

til et næringsområde med størst mulig attraktivitet 

• Videreutvikle Andebu og Stokke sentrum for å styrke nærings- og 

bostedsattraktiviteten 

 

• Sandefjord Høyre vil ta vare på og være restriktive til omdisponering av dyrket og 

dyrkbar mark. 

• Videreføre satsingen på nydyrkingsfondet. 

 

• Sandefjord Senterparti har vært krystallklare i saker som omhandler jordvern. Vi 

ønsker ikke omdisponering av matjord med mindre det er helt nødvendig. 

• For oss er jordvern beredskap. Både nå og for fremtiden. Jorda vår er en av de 

viktigste ressursene vi har i Norge, det må vi ta vare på. 

 

• Sandefjord FrP vil være negative til å ta i bruk dyrka mark til boligutbygging, 

dersom det ikke foreligger en matjordsplan og velfungerende erstatningsareal 

• Vi har stadig større press på å fortette, fremfor å ta i bruk nye områder. Vi ønsker 

primært ikke å bygge ned dyrket mark og vi skal være restriktive i landbruk, natur 

og friluftsområder.  

 

• Industi- og næringspartiet mener gunstig klima og jordsmonn gjør Sandefjord 

kommune til en viktig landbrukskommune. Matjord er en knapphets ressurs og en 

ikke-fornybar ressurs. Den beste jorda er allerede dyrket opp eller bygd ned. Det 

vil ta lang tid å oppnå den kvaliteten som all vår gammel kulturjord har. 

Befolkningsveksten gir behov for større arealer til jordbruk. Nok mat, trygg mat, 

kortreist og god mat blir en viktigere del av vår livskvalitet. Alt dette betyr at vi 

må sørge for å styrke landbruket og sørge for at rammebetingelsene for lønnsom 

matproduksjon er til stede. Et levende landbruk gir oss levende og aktive bygder, 

samt grunnlag for en underskog av næringsliv rundt dette. 

  



  

• Sandefjord Venstre mener at vi må gjenbruke og fortette allerede utbygde arealer 

fremfor å bygge ut mer natur, og stanse arealforbruket. For å kunne måle 

arealnøytralitet, vil Venstre innføre arealregnskap og naturbudsjett i 

kommunene. 

Sandefjord Sosialistisk Venstreparti peker på at Vestfold er det fylket som har størst 

andel dyrka jord i Norge. Sandefjord SV vil  

• at all matjord skal vernes ved utbygging i kommunen. Det skal også legges til rette 

for å opprettholde og utvikle urbant landbruk 

• at kommunen skal etterleve en nullvisjon for nedbygging av dyrka mark  

• at Sandefjord kommune skal jobbe for en arealnøytral i utvikling av kommunen 

 

• 

Bolig og næring skal ikke legge beslag på arealer som er mulig å dyrke. Ved bruk 

• 

sentralt. Det innebærer fortetting, å bygge i høyden og å utvikle barnevennlige 

• 

• 

 

Miljøpartiet de Grønne i Sandefjord vil ha  

• en arealnøytral kommune innen 2030. 

• fullt vern av dyrka mark. 

 
 

• Rødt Sandefjord mener det er avgjørende å styrke vår egen evne til å produsere 
mat (selvforsyningsgrad).  

• Rødt Sandefjord mener derfor at det er viktig å beskytte dyrkbar jord i Sandefjord 
kommune. Landbruk er stedstilpasset. Matjord kan ikke omdisponeres! Rødt 
Sandefjord mener derfor at all bygging på dyrkbar mark bør stoppes umiddelbart! 

• Jord er miljøvern, global solidaritet, det gir lokale arbeidsplasser og sørger for 
biologisk mangfold 

• Ønsker nullvisjon for nedbygging av dyrkbar mark og vil hindre nedbygging av 
matjorda i Sandefjord kommune. 

 

  



  

Det er min og din oppgave å gi en stemme til de politikerne og partiene vi 
mener vil ta best vare på matjorda! 

 

Hjelp oss også å følge med på at partiene med en god jordvernpolitikk faktisk følger opp politikken sin 

i konkrete arealplaner. Send en epost til vestfold@jordvern.no hvis du oppdager noe annet. 

 

 

 

Lyst å bli medlem? 

Heldigvis bygges det nå ned mindre arealer med dyrka og dyrkbar jord enn for få år siden. Men fortsatt tapes 

mange kamper og det systematiske jordvernarbeidet må fortsette. Og vi blir stadig flere mennesker som 

trenger mat. Nedbygd matjord gir ingen mat! Støtt oss i arbeidet. 

1. Betal medlemskontingenten til konto 2400.31.68707 eller vipps til #24526: 

• Enkeltmedlem kr 225,- 

• Familie/husttandsmedlemsskap kr 375,- 

• Ungdomsmedlem (<30 år) kr 100,- 

• Støttemedlemskap for foreninger og organisasjoner kr 400,- 

2. Send mail til vestfold@jordvern.no med navn og tlf-nr. 

 

Spørsmål du kan stille til en politiker før 

valget: 

1. Er du enig eller uenig i at arealer til å dyrke mat på er 

en knapp ressurs i verden? 

2. Hva med slike arealer i Norge, her i Vestfold og den 

kommunen du kommer fra?  

3. FNs bærekraftmål setter fokus på en del felles 

utfordringer alle nasjoner deler. Bærekraftmålene er 

førende for norsk arealpolitikk. Hvilket ansvar mener du 

vi i Norge må ta for å bekjempe sult i verden 

(bærekraftmål 2), og hvordan vil du som 

vestfoldpolitiker sørge for at jordvernet ikke drukner i 

andre bærekraftmål? 

4. Hva mener du om jordflytting i arealplaner? 

5. Demografene sier at det i Norge om få år vil være 6 

millioner innbyggere, og kanskje 7 millioner, før neste 

århundreskifte. Hvilken konsekvens mener du det må få 

for forvaltningen av dyrkede og dyrkbare arealer her i 

landet? 

6. Hva vil du gjøre for å hindre nedbygging og/eller 

ødelegging av dyrkede og dyrkbare arealer i Vestfold?  

Invitasjon: Høre mer om ny og 

innskjerpet nasjonal jordvernpolitikk i 

Vestfold?  

Møte på Gjennestad 21. november kl 18 

✓ Landbruks- og matminister Geir Pollestad 

presenterer ny jordvernstrategi 

✓ En nyvalgt ordfører forteller hvordan deres 

kommune skal bidra til innskjerpet jordvern 

✓ Sabima presenterer begrepet arealnøytralitet i 

Vestfold. Kan «vask planene»-kartet som er 

laget for Viken også kan lages for Vestfold og 

Telemark? 

 

Mer info kommer på www.jordvern.no/vestfold 

 

Arrangør: Jordvern Vestfold og Statsforvalteren i Vestfold 

og Telemark 

  

Hmmm…  

Synes du Mojordene langs innfartsveien til Sandefjord er store? Torp Øst er nesten 4 x så stort!!! 

Er det riktig at Sandefjord skal ha en bolig- og næringsreserve på 775 dekar dyrka og dyrkbar jord og 

i tillegg få bygge ned ytterligere 1500 dekar på Torp Øst? 

På 1500 dekar matjord kan du produsere nok korn til 1,5 millioner brød hvert år i all framtid!!!!! 
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